
ÒHi ha una mala gesti� de govern i falta transpar�nciaÓ

ÒEl repte de Porqueres �s com mantenir els equipaments i serveis sense

que repercuteixi en la pressi� f iscal dels ve�nsÓ

ÒEns preocupen els processos judicials ober ts com el de la urbanitzaci� de

Puig Sur�s, on hi ha un conf licte dÕinteressosÓ

Susanna Baz�n, fotograf iada a la biblioteca de

Porqueres QUIM PUIG.

Nascuda a Santa Coloma de Gramenet, el 1975, viu al Pla de

lÕEstany des dels sis anys. Diplomada en ci�ncies empresarials per

la UdG (1997), �s graduada en administraci� i direcci� dÕempreses

per la UOC (2022). Ha treballat a lÕempresa privada i a

lÕadministraci� com a t�cnica de promoci� econ�mica a

lÕAjuntament de Girona i coordinadora de lÕ�rea de Turisme de

lÕAjuntament de Banyoles. �s regidora i cap de lÕoposici� a

Porqueres per Junts des del 2015. Va ser fundadora i presidenta del

Club de Patinatge Ar t�stic Porqueres.

Des de fa 30 anys lÕalcaldia de Porqueres �s del mateix color

pol�tic. Diu que �s una Òpla�a dif�cilÓ.Independents de Porqueres

(IdP) est� governant pel llegat que va deixar lÕalcalde Xavier Gifra

(1999-2003). Per� han passat molts anys i caldria un canvi de

govern per rever tir una mala gesti� interna. Per� hi ha una

din�mica, una in�rcia instalálada i �s dif�cil. IdP t� una majoria gran, de nou regidors, enfront dels dos de

Junts.Quina radiograf ia en fa?Hi ha una mala gesti� del govern. Vinc de lÕadministraci� p�blica, de treballar en

altres consistoris, i per tant s� el funcionament de tot plegat. Vaig quedar molt parada perqu� incomplia la llei de

contractaci�, la general de subvencions, la de transpar�nciaÉ Des de lÕoposici�, la nostra feina ha estat

f iscalitzar-ho. Fins i tot vam aconseguir aturar els pressupostos, no perqu� no volgu�ssim que es tiressin

endavant subvencions, sin� que vol�em que lÕAjuntament sÕadon�s que no sÕestaven fent b� les coses i

rectif iqu�s. Era el 2016. Finalment vam retirar les alálegacions i el pressupost va tirar endavant. Amb els anys

hem aconseguit que es millorin moltes coses, per� encara hi ha molta feina a fer, i aix� ho veiem en els plens.

Porqueres ha crescut molt. Som m�s de 4.700 habitants, per� tamb� hem crescut molt pel que fa a equipaments

i serveis. Som un municipi petit que vol ser gran. Tenim una biblioteca municipal impressionant, piscina i molts

serveis que no tenen altres ajuntaments m�s grans. Per� dÕaltra banda tamb� hi ha una c�rrega f iscal molt

impor tant. Des de lÕoposici� vam aconseguir que es congel�s lÕIBI del 2015 al 2022. Per� el 2023 ja no hem pogut

fer res amb la majoria c�moda dÕIdP. Aix� lÕIBI sÕha apujat un 4,04%. Tenint en compte el context dÕinf laci�,

lÕaugment del tipus dÕinter�sÉ no creiem que fos el millor moment, i per aix� vam votar en contra de les

ordenances f iscals. Quant a la taxa de recollida dÕescombraries por ta a por ta, tamb� ha augmentat molt.

Porqueres va anar per lliure en la implementaci� de la recollida selectiva por ta a por ta. Des de Junts sempre

hem pensat que ha de ser un projecte comarcal. El govern va dir que aix� es reduiria la taxa dÕescombraries, i no

ha estat aix�. Des de lÕoposici� ens queixem que no sÕexplica tot als ve�ns. El rebut ha anat incrementant-se. El

repte que t� el govern de Porqueres �s com mantenir els equipaments i serveis i que no repercuteixi en la

pressi� f iscal. Porqueres quan tanca el pressupost t� super�vit.Quins projectes podrien contribuir a reduir la

factura municipal dels equipaments?Les comunitats energ�tiques a la pista cober ta i que han de donar servei a

la biblioteca, al pavell�, a lÕescola, per� �s un projecte que va molt lent.Com a oposici� poden implementar



pol�tiques?Es pica pedra i fem propostes. Hem aconseguit per primera vegada que es posin en marxa

pressupostos par ticipatius. Ho tenim al programa des del 2015. Hem aconseguit una de les l�nies de subvencions

de la Diputaci� de Girona i ja tenim lÕempresa contractada que ho gestionar�. LÕalcalde ens nÕha fet par t�cips.

Penso que del proc�s en poden sor tir idees que el govern en podr� treure prof it.Qu� els preocupa en

especial?Els processos judicials ober ts en q�estions urban�stiques. Hi ha el cas de Puig Sur�s. El projecte el va

redactar el Consell Comarcal del Pla de lÕEstany i es va aprovar a f inals del 2015. El 2021 es va aprovar la licitaci�

de les obres. Durant tot aquest temps, f ins a lÕadjudicaci�, vam votar a favor del projecte, per� fa tres anys ens

vam adonar que hi havia un conf licte dÕinteressos, ja que persones que estaven governant havien comprat

terrenys el 2017, despr�s de lÕaprovaci� del projecte i abans de la licitaci� de les obres. �s un exemple de mala

gesti�. Quan hi ha un possible conf licte dÕinteressos, la llei diu que les persones que estan en el govern no

poden par ticipar del debat relacionat amb el projecte. Quan ens en vam adonar ho vam denunciar, i des de

llavors quan es tracta Puig Sur�s en el ple, en sur ten. LÕempresa concession�ria de les obres, el 2022, va

demanar una revisi� de preus, lÕAjuntament ho va denegar i van aturar les obres. Ara estem en un litigi i sÕha

contractat un advocat en el l�mit de la llei de contractaci�, m�s procurador i recursos, i tot aix� ho est� pagant

lÕAjuntament. Les obres es van licitar per dos milions i mig dÕeuros m�s IVA. Per� quan es torni a licitar ser� molt

m�s. Ara tot el procediment est� aturat degut al judici. La mala gesti� ha por tat lÕAjuntament f ins a aquest punt

en el cas de Puig Sur�s.Quines altres males praxis han detectat?LÕAjuntament ha anat creant entitats,

associacions que por ten la gesti� dÕequipaments i de serveis que amaguen la subcontractaci� de serveis

p�blics. �s el cas del Bosc de Can Ginebreda i el Centre C�vic, on hi ha entitats al capdavant creades per

persones que havien estat en el govern. Al Bosc de Can Ginebreda se li dona una subvenci� anual en concepte

de dinamitzaci� tur�stica, i aquesta subvenci� lÕentitat la justif ica amb n�mines dÕuna persona que sÕencarrega de

desbrossar el bosc. No �s correcte. Estem subcontractant un servei de manteniment del bosc a trav�s dÕuna

entitat. El C�vic sÕha de gestionar directament des de lÕAjuntament, i no creant una entitat per amagar

subcontractacions.Qu� hi falta, a Porqueres?Hi falta habitatge, lloguer social. IdP ho por ta al programa des de fa

vint anys. No avan�a. Som un municipi tensionat perqu� no tenim prou habitatge per fer front a la demanda. Crec

que �s urgent que es faci el projecte de Guitarres Camps.
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